

« LA LOI DES CINQ ÉPIS »

De/by **Yana Ugrekhelidze**

FICHE TECHNIQUE

GENRE : Animation

DATE DE PRODUCTION : 2023

DURÉE : 13 min

VISA : 156.041

FORMAT de tournage : 4K

ANIMATION : 2D traditionnelle

LANGUES : Muet

LIEUX DE TOURNAGE : France, Géorgie

SYNOPSIS

Une circonstance accidentelle sauve la vie imaginaire d'une famille lors d'une famine provoquée par les staliniens.

An accidental circumstance saves the imaginary life of a family during a famine, induced by the Stalinists.

CREDITS

Production : Sacrebleu Productions, Fortis Fem Film

Producteur : Ron Dyens, Yana Ugrekhelidze

Réalisateurs : Yana Ugrekhelidze

BIOGRAPHIE / BIOGRAPHY

Born in Tbilisi, Georgia, Yana Ugrekhelidze graduated as an interpreter at the University of Georgia, B.A Communication Design at the Peter Behrens School of Arts in Düsseldorf as well as the Academy of Media Arts in Cologne. Her first paper-cut animated film "Summer story" had its world premiere at the International Short Film Festival in Oberhausen and was a semi-finalist for the Student Academy Award in 2017. Her graduation film "Armed Lullaby" was selected at the Berlinale 2019 in the Generation competition and won the jury prize at the Ann Arbor Festival. "Survival For Instructions" featured in the Perspektive Deutsches Kino program at the 71st Berlin International Film Festival, won the Program Jury Prize Teddy Award for LGBTQ-Related Films. It then screened in the United States at the Ann Arbor Film Festival in April, where it won Best Documentary Film, and in Canada at the Inside Out Film and Video Festival in May.

Né à Tbilissi, Géorgie, Yana Ugrekhelidze est diplômée en tant qu'interprète à l'Université de Géorgie, B.A Communication Design à la Peter Behrens School of Arts de Düsseldorf ainsi que de l'Académie des arts médiatiques de Cologne. Son premier film d'animation "Summer story" en papier découpé a été présenté en première mondiale au Festival international du court métrage à Oberhausen et a été demi-finaliste au Student Academy Award en 2017. Son film de fin d'études "Armed Lullaby" a été sélectionné lors de la Berlinale 2019 dans la compétition Generation et a remporté le prix du jury au Ann Arbor Festival. « Instructions de survie », présenté dans le programme Perspektive Deutsches Kino au 71^e Festival international du film de Berlin, a remporté le prix du jury du programme Teddy Award pour les films liés aux LGBTQ. Il a ensuite été projeté aux États-Unis au Ann Arbor Film Festival en avril, où il a remporté le prix du meilleur film documentaire, et au Canada au Inside Out Film and Video Festival en Mai.

FILMOGRAPHIE / FILMOGRAPHY

2017 - Summer Story (short, 10'48)
2019 - Armed Lullaby (short, 8'48)
2020 - Instructions for survival (doc, 90')

PRIX / AWARDS

SELECTIONS EN FESTIVAL / FESTIVAL SELECTIONS

2023 - Bucheon International Animation Festival (South Korea)
2023 - International Grand Panorama CINANIMA (Portugal)